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2024-03-18 Kommunfullmäktige 2024-03-18 

Ledamöter: M=19 

Ersättare: M=10 

Ledamöter 

Hanna Bocander (M) 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Birgitta Lindgren (L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 

Patrik Nimmerstam (C) 
Joachim Gahm (KD) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SD) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 

Annika Linde (L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 

Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 
Fredrik Pallin (L) 
Sara Degrer (KD) 
Anders Bergstrand (M) 

Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SD) 
Erik Hafström (M) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Robert Nibelius (M) 

Claes Breitholtz (M) 
Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Håkan Johanson (KD) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Rolf Lundgren (L) 
Ruby Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Maria Mandahl (C) 
Deniz Norgren (SD) 
Fredrik Näslund (M) 
Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 
Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Erik Lunell (M) 
Lukas Johannesson (C) 
Erika Svanström (KD) 

C=12 

C=6 

L=6 S=5 KD=4 SD=3 MP=2 

S=3 L=3 SD=2 KD=2 MP=2 

Närvaro Ersättare 

X 

X 

X 

X 

Karl Stenqvist (S) 
X 

X 

Gunnar Liljegren (KD) 
Emma Wicksell (M) 

X 

X 

X 

X 

X 

Bodil Ström (S) 
X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

Desiree Lindqvist (L) 
X 

X Anna Sarkany (M) 

Christer Lidgard (C) 
X 

X 

X 

X 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Lars-Gunnar Wallin (L) 
X 

X 

Ingela Gilljam Papinski (C) 
X 

X 

X 

X 

Eva von Sydow (C) 
X 

X 

X 

X Erik Baggström (KD) 

Summa 51 

Summa 28 

t.o.m. § 40 fr.o.m. § 41 

t.o.m. § 42 fr.o.m. § 43 
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§ 36 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 37 KS 2024/0077 
 

Anmälan av sammanräkningsprotokoll 

För kommunfullmäktiges kännedom anmäls länsstyrelsens beslut av den 3 
mars 2024 om att utse Charlotta Malm (L) till ny ersättare i 
kommunfullmäktige. Avgången ersättare är Elisabet Abramowicz (L). 
__________ 
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§ 38 
 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om jäv 
i handläggningen av skolutredningen 

Ärende 
Hedvig Landahl Enquist (S) ställer en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om jäv i handläggningen av skolutredningen. 

Överläggning 
Kommunstyrelsens ordförande Hanna Bocander (M) besvarar 
interpellationen muntligt. 
Under överläggningen yttrar sig även Hedvig Landahl Enquist (S), Olle 
Johansson (S), Siv Sahlström (C), Carolin Robson (MP) och Kristin 
Eriksson (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer före överläggningen proposition 
på att interpellationen ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
notera att överläggningen är avslutad och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas. 
2. Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________ 
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§ 39 KS 2023/0489 
 

Tillstyrkande av utökad låneram och ägarlån för 
finansiering av kommunalförbundet Norrvattens 
investeringar 

Ärende 
Kommunalförbundet Norrvatten har den 21 november 2023 hemställt till 
medlemskommunerna om utökad låneram samt beviljande av ägarlån för 
finansiering av investeringar för kommunalförbundet Norrvatten. 
Anledningarna till investeringarna är flera. Nya lagkrav avseende bland 
annat Perfluorerade alkylsubstanser (PFAS), försämrat säkerhetsläge i 
Sverige och Europa ställer krav på åtgärder gällande beredskap och 
säkerhet, och produktionskapaciteten behövs öka på grund av 
befolkningstillväxt. Utöver Norrvattens framtida vattenproduktion (NFVP) 
krävs även fortsatt löpande investeringar i ledningsnät och det existerande 
Görvälnverket. En finansieringsmodell med ägarlån bedöms utgöra det mest 
ekonomiskt fördelaktiga alternativet. Med föreliggande ärende tillstyrker 
kommunfullmäktige en utökad låneram och ägarlån för kommunalförbundet 
Norrvatten. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige tillstyrker utökad låneram för kommunalförbundet 
Norrvatten med 1 100 000 000 kronor till en total låneram om 3 200 000 
000 kronor. 
2. Kommunfullmäktige tillstyrker ägarlån för finansiering av 
kommunalförbundet Norrvattens investeringar. 

Yrkanden 
Ludvig Waldenström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Karl-
Johan Nybell (C) biträder Ludvig Waldenströms (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige tillstyrker utökad låneram för kommunalförbundet 
Norrvatten med 1 100 000 000 kronor till en total låneram om 3 200 000 
000 kronor. 
2. Kommunfullmäktige tillstyrker ägarlån för finansiering av 
kommunalförbundet Norrvattens investeringar. 
__________ 
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Expedieras 
Kommunalförbundet Norrvatten  
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§ 40 KS 2024/0124 
 

Tillägg till kultur- och fritidsnämndens reglemente 
avseende uthyrning av idrottshallar inom skolområden 

Ärende 
Kommunfullmäktige har i beslut av den 20 och 23 november 2023 (§ 140) 
om budget för kultur- och fritidsnämnden, gett nämnden anslag för att 
ansvara för uthyrning även av idrottshallar inom skolområden. Denna 
förändring behöver fastställas i kultur- och fritidsnämndens reglemente. 
Kultur- och fritidsnämnden har därför den 1 februari 2024 (§ 4) föreslagit att 
reglementet ändras.  
Med föreliggande ärende ändrar kommunfullmäktige kultur- och 
fritidsnämndens reglemente i enlighet med nämndens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att § 2 punkten 3 i kultur- och fritidsnämndens 
reglemente ska ha följande lydelse: 
”förvalta, ansvara för drift och skötsel och uthyrning av idrottsplatser och 
andra anläggningar inom nämndens ansvarsområde, samt ansvara för 
uthyrning av idrottshallar inom kommunala skolområden.” 
Beslutet gäller från och med den 1 augusti 2024. 

Yrkanden 
Erika Svanström (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att § 2 punkten 3 i kultur- och fritidsnämndens 
reglemente ska ha följande lydelse: 
”förvalta, ansvara för drift och skötsel och uthyrning av idrottsplatser och 
andra anläggningar inom nämndens ansvarsområde, samt ansvara för 
uthyrning av idrottshallar inom kommunala skolområden.” 
Beslutet gäller från och med den 1 augusti 2024. 
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
  



  Sammanträdesprotokoll 10 (28) 
Sammanträdesdatum 
2024-03-18 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                 Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 41 KS 2023/0460 
 

Genomförandebeslut avseende ombyggnation av 
Danderyds gymnasium 

Ärende 
Med föreliggande ärende beslutar kommunfullmäktige att genomföra 
projektet ombyggnation av A-skeppet inom Danderyds gymnasium, 
fastigheten Gymnasiet 1. Framtagna programhandlingar ligger till grund för 
det förfrågningsunderlag som är under framtagande inför kommande 
upphandling av totalentreprenör. Programhandlingarna uppfyller 
bildningsförvaltningens krav på lokaler i enlighet med det funktionsprogram 
som tagits fram inom projektet. Programhandlingarna är underlag till de 
kostnadskalkyler, inklusive hyresbedömning, som utförts. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige beslutar att projektet ombyggnation av A-skeppet 

inom Danderyds gymnasium, fastigheten Gymnasiet 1, ska genomföras 
i enlighet med tjänsteutlåtande daterat 2024-02-06. 

2. Kommunfullmäktige noterar den indikativa hyreshöjningen om cirka 
3,4 miljoner kronor per år. 

Yrkanden 
Ulla Hurtig Nielsen (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Erik 
Lunell (S), Sara Degrér (KD), Robert Nibelius (M) och Annika Linde (L) 
biträder Ulla Hurtig Nielsens (M) yrkande. 
Karl-Johan Nybell (C) yrkar följande: 
”1. Bifall till förslaget med följande tillägg 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt tekniska nämnden att genomföra en 
analys av vilken påverkan ökningen av elevantalet får på den 
omkringliggande trafikinfrastrukturen, inklusive Ekebys närliggande 
trafiknät och mängden parkeringsplatser.” 
Carolin Robson (MP), Karl Stenqvist (S), Patrik Nimmerstam (C) och 
Christian Ljungdahl (C) biträder Karl-Johan Nybells (C) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
Därefter ställer han proposition på Karl-Johan Nybells (C) tilläggsyrkande 
och finner att kommunfullmäktige avslagit det. 
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Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs gällande Karl-Johan Nybells (C) tilläggsyrkande. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för avslag på Karl-Johan Nybells 
(C) tilläggsyrkande och NEJ för bifall till detsamma. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige avslagit 
Karl-Johan Nybells (C) tilläggsyrkande med 33 JA-röster mot 18 NEJ-
röster. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att projektet ombyggnation av A-skeppet 

inom Danderyds gymnasium, fastigheten Gymnasiet 1, ska genomföras 
i enlighet med tjänsteutlåtande daterat 2024-02-06. 

2. Kommunfullmäktige noterar den indikativa hyreshöjningen om cirka 
3,4 miljoner kronor per år. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karl-Johan Nybells (C) tilläggsyrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karl-Johan Nybells (C) tilläggsyrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Karl-Johan Nybells (C) tilläggsyrkande. 
__________ 
Expedieras 
Utbildningsnämnden 
Tekniska nämnden 
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2024-03-18 Voteringsresultat ld:11250 

Ärendenr: 

9. 

Ärendemening: 
Genomförandebeslut avseende ombyggnation 
av Danderyds gymnasium 

Ja: 33 

LEDAMOT 

Hanna Bocander (M) 

Kristin Eriksson (C) 

Christian Hoas (M) 

Birgitta Lindgren (L) 

Johanna Hornberger (M) 

Patrik Nimmerstam (C) 

Bo Lagercrantz (SO) 

Christian Ljungdahl (C) 

Boris von Uexkiill (M) 

Annika Linde (L) 

Carina Erlandsson (M) 

Lovisa Eriksson (C) 

Carolin Robson (MP) 

Leo Smidhammar (M) 

Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 

Fredrik Pallin (L) 

Sara Oegrer (KO) 

Anders Bergstrand (M) 

Robert Bryhn (C) 

Anette Jellve (S) 

Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SO) 

Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 

Robert Nibelius (M) 

Hedvig Landahl Enquist (S) 

Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Håkan Johanson (KO) 

Eva Lindman Marko (C) 

Ruby Rosen (MP) 

Catrin Tidström (M) 

Oeniz Norgren (SO) 

Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 

Magnus Boman (M) 

Elvy Svennerstål (L) 

Erik Lunell (M) 

Lukas Johannesson (C) 

Emma Wicksell (M) 

Anna Sarkany (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Christer Lidgard (C) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 

Eva von Sydow (C) 

Oesiree Lindqvist (L) 

Lars-Gunnar Wallin (L) 

Karl Stenqvist (S) 

Bodil Ström (S) 

Gunnar Liljegren (KO) 

Erik Baggström (KO) 

Nej: 18 Frånvarande: 0 

PARTI RESULTAT 
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Ja 
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Ja 
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Ja 

Ja 

Nej 

Nej 

Ja 

Ja 

Propositionsordning: 

Rösta JA för avslag på Karl-Johan 
Nybells (C) tilläggsyrkande. Rösta NEJ 
för bifall till detsamma. 



 
 
Reservation från Danderydscenterns ledamöter mot 
kommunfullmäktiges beslut den 18 mars 2024 angående 
”Genomförandebeslut avseende ombyggnation av 
Danderyds gymnasium”. 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade 
sig till förmån för Karl-Johan Nybells (C) yrkande  
 
Karl-Johan Nybell (C) yrkade  
1. Bifall till kommunstyrelsens förslag med följande tillägg 

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt tekniska nämnden att genomföra en 
analys av vilken påverkan ökningen av elevantalet får på den 
omkringliggande trafikinfrastrukturen, inklusive Ekebys närliggande 
trafiknät och mängden parkeringsplatser. 

Grund för yrkandet och reservationen. 
Trafik- och parkeringssituationen vid gymnasiet är redan i dag 
besvärlig. Även på angränsande smala vägar inom Ekebys 
villaområde är trafiken tidvis ett problem. De smala vägarna är för 
övrigt direkt olämpliga för parkering. 
När nu skolan byggs ut med så många fler elever bör man göra en 
analys av vilken påverkan ökningen av elevantalet får på den 
omkringliggande trafikinfrastrukturen, inklusive Ekebys närliggande 
trafiknät och mängden parkeringsplatser. 

Om det inte fungerar kan det bli en irration som drabbar utbyggnaden 
och de nya eleverna. Det är viktigt att denna utökning av 
gymnasieplatser, och de elever som kommer dit tas väl emot och 
känner sig välkomna. 

 

Siv Sahlström  
Gruppledare (C) 
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§ 42 KS 2022/0312 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) med flera om att 
minska genomfartstrafiken på Näsbyvägen 

Ärende 
Den 29 augusti 2022 (§ 117) väckte Siv Sahlström (C) med flera en motion 
om att minska genomfartstrafiken på Näsbyvägen. I motionen föreslås att ett 
förbud mot genomfartstrafik på Näsbyvägen inrättas, antingen permanent 
eller mellan 06:30−09:30 i södergående riktning och 15:30−19:00 i 
norrgående riktning. Förbudet föreslås inte gälla cyklister, blåljus eller 
Roslagsbanans ersättningstrafik. Tekniska nämnden har berett ärendet och 
avlagt ett yttrande. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Yrkanden 
Christer Lidgard (C) yrkar bifall till motionen. Carolin Robson (MP), 
Kristin Eriksson (C), Christer Erestål (SD), Karl Stenqvist (S), Robert 
Bryhn (C), Christian Ljungdahl (C), Hanna Bocander (M) och Siv 
Sahlström (C) biträder Christer Lidgards (C) yrkande. 
Robert Nibelius (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Erik 
Baggström (KD), Elvy Svennerstål (L) och Fredrik Näslund (M) biträder 
Robert Nibelius (M) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Anders Bergstrand (M) och Hanna 
Bocander (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Christer Lidgards (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Christer Lidgards (C) yrkande om bifall till 
motionen. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 29 JA-röster mot 22 NEJ-röster. 
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Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christer Lidgards (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christer Lidgards (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christer Lidgards (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christer Lidgards (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
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Ärendenr: 

16. 

Ärendemening: 
Svar på motion från Siv Sahlström (C) med flera 
om att minska genomfartstrafiken på 
Näsbyvägen 

Ja: 29 

LEDAMOT 

Hanna Bocander (M) 

Kristin Eriksson (C) 

Christian Hoas (M) 

Birgitta Lindgren (L) 

Johanna Hornberger (M) 

Patrik Nimmerstam (C) 

Bo Lagercrantz (SO) 

Christian Ljungdahl (C) 

Boris von Uexkiill (M) 

Annika Linde (L) 

Carina Erlandsson (M) 

Lovisa Eriksson (C) 

Carolin Robson (MP) 

Leo Smidhammar (M) 

Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 

Fredrik Pallin (L) 

Sara Degrer (KD) 

Anders Bergstrand (M) 

Robert Bryhn (C) 

Anette Jellve (S) 

Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SD) 

Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 

Robert Nibelius (M) 

Hedvig Landahl Enquist (S) 

Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Håkan Johanson (KO) 

Eva Lindman Marko (C) 

Ruby Rosen (MP) 

Catrin Tidström (M) 

Deniz Norgren (SO) 

Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 

Magnus Boman (M) 

Elvy Svennerstål (L) 

Erik Lunell (M) 

Lukas Johannesson (C) 

Emma Wicksell (M) 

Anna Sarkany (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Christer Lidgard (C) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 

Eva von Sydow (C) 

Desiree Lindqvist (L) 

Lars-Gunnar Wallin (L) 

Karl Stenqvist (S) 

Bodil Ström (S) 

Gunnar Liljegren (KD) 

Erik Baggström (KO) 

Nej: 22 Frånvarande: 0 

PARTI RESULTAT 

M 

C 

M 

L 

M 

C 

SD 

C 

M 

L 

M 

C 

MP 

M 

M 

C 

L 

KD 

M 
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SD 

M 

C 

M 

s 

M 

KD 

C 
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M 

SD 
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s 
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L 

M 

C 

M 

M 

M 

C 

C 

C 

L 

L 

s 

s 

KD 

KO 

Ja 

Nej 

Ja 

Ja 

Ja 

Nej 

Nej 

Nej 

Ja 

Ja 

Ja 

Nej 

Nej 

Ja 

Ja 

Nej 

Ja 

Ja 

Ja 

Nej 

Nej 

Ja 

Nej 

Ja 

Nej 

Ja 

Nej 

Ja 

Ja 

Nej 

Nej 

Ja 

Nej 

Ja 

Nej 

Ja 

Ja 

Ja 

Nej 

Ja 

Ja 

Ja 

Nej 

Nej 

Nej 

Ja 

Ja 

Nej 

Nej 

Ja 

Ja 

Propositionsordning: 
Rösta JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag. Rösta NEJ för bifall till Christer 
Lidgards (C) yrkande. 



 
 
Reservation från Danderydscentern mot 
kommunfullmäktiges beslut den 18 mars 2024 att avslå 
Siv Sahlströms (C) m.fl. motion om att minska 
genomfartstrafiken på Näsbyvägen antingen genom att 
införa ett permanent genomfartsförbud eller ett 
tidsbegränsat i södergående riktning 06:30-09:30 och i 
norrgående riktning 15:30-19:00 för alla utom cyklar. 
 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade 
sig till förmån för Christer Lidgards (C) yrkande om att motionen 
skulle bifallas. 
 
Gruppledaren (C) begärde votering (omröstning).  
Röstsiffrorna blev 29-22. Samtliga ledamöter i M, L och KD röstade 
emot förslaget, samtliga ledamöter i övriga partier röstade för 
förslaget.  
 
 
Grunder för motionen och reservationen 
På morgonen kör många Täbybor på den romantiskt smala och 
slingriga Näsbyvägen över Djursholms golfbana och vidare på 
Bråvallavägen, Ösbyvägen och Vendevägen för att nå E18 vid 
Danderyds sjukhus. Syftet är att undvika köerna på E 18 som i 
södergående riktning inte blir trefilig förrän efter avfarten vid 
Danderydsvägen, en bit in i Danderyd. På eftermiddagen uppstår 
samma fenomen, fast i motsatt riktning. 
 
Denna trafik är olämplig på de smala vägarna i Danderyd och direkt 
farlig för de talrika cykelpendlarna framför allt på Näsbyvägen, samt 
för skolbarnen på väg till Ekebyskolan. Situationen lär inom de 
närmaste åren ytterligare förvärras av Täbys vidlyftiga 
exploateringsplaner. Inte minst i det närbelägna Näsbypark byggs det 
för tillfället mycket. 
 
Tekniska kontoret har som lösning på problemet tidigare föreslagit en 
breddning av Näsbyvägen med skapandet av cykelbanor. Detta blir en 
mycket kostsam lösning och löser inte heller problemet. Tvärtom 



kommer en breddning av vägen och cykelbanor att inbjuda fler att ta 
denna genväg. 
 
I stället bör ett förbud för genomfartstrafik på Näsbyvägen införas. 
Antingen permanent eller tidsbegränsat, i södergående riktning 06:30- 
09:30 och i norrgående riktning 15:30-19:00 för alla utom cyklar. 
 
Undantag görs för blåljusfordon och ersättningsbussar för 
Roslagsbanans Näsbyparklinje. 
 
Om genomfartsförbudet informeras lämpligen vid korsningen av 
Näsbyvägen och Bråvallavägen för södergående och direkt vid 
kommungränsen för norrgående trafik. Vi får en enkel och billig 
lösning som effektivt hindrar bilister från Täby att välja denna 
överbelastade ”smitväg” genom Danderyd i stället för att köra E18 
genom sin egen kommun. 
 
 
Siv Sahlström  
Gruppledare (C) 
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§ 43 KS 2023/0185 
 

Svar på motion från Maria Mandahl (C) med flera om att 
förlänga nyttjandetiden på komponenter i kommunens 
fastigheter 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 20 februari 2023 (§ 39) väckte 
Maria Mandahl (C) med flera en motion om att förlänga nyttjandetiden på 
komponenter i kommunens fastigheter. Motionärerna framför att det är av 
stor vikt att alla delar som utgör hyran är så rättvisande som möjligt. Vidare 
anser motionärerna att Danderyds kommun tillämpar avsevärt kortare 
nyttjandetider på komponentnivå än vad till exempel Sveriges 
Allmännyttiga Bostadsbolag (SABO) rekommenderar i sin vägledning. 
Motionärerna framför vidare att det finns anledning att tro att nyttjandetider 
som kommunen idag tillämpar är för korta, och att detta leder till 
överavskrivningar på 20 till 30 procent, vilket i sin tur ger högre 
hyreskostnader till kommunens verksamheter. Slutligen föreslås att 
möjligheterna att förlänga nyttjandetider för komponenter i kommunens 
fastigheter ska utredas. 
Av slutsatserna i ärendets beredning följer att det kommer att krävas en 
väldokumenterad inspektion för att eventuellt fastställa om några 
komponenter kan justera avskrivningstiderna. Detta i sin tur kan resultera i 
en årlig minskning av avskrivningskostnaderna med högst en procent. Även 
om årliga kostnader skulle minska, bör det noteras att den totala kostnaden 
för avskrivningarna kommer att öka, eftersom fastighetsobjektet kommer att 
ha en längre avskrivningsperiod. Detta leder till högre internräntekostnader. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Kristin Eriksson (C) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag och att 
motionen istället ska anses besvarad. Carolin Robson (MP) och Siv 
Sahlström (C) biträder Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Karl Stenqvist (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Anders 
Bergstrand (M) och Hanna Bocander (M) biträder Karl Stenqvists (S) 
yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Karl-Johan Nybell (C). 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Kristin Erikssons (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
__________ 
  



Reservation från Danderydscentern mot 
kommunfullmäktiges beslut den 18 mars 2024 angående 
Maria Mandahls m. fl. ”Motion om att förlänga 
nyttjandetiden för komponenter i kommunens 
fastigheter”.  
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade 
sig till förmån för Kristin Erikssons (C) yrkande.  
 
Kristin Eriksson (C) yrkade att motionen skulle anses besvarad, och 
med det avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut att ”motionen 
skulle avslås”. 
 
Mot bakgrund av att yrkandet i motionen löd: 
”att utreda möjligheterna att förlänga nyttjandetider för 
komponenter i kommunens fastigheter” och att tjänsteutlåtandet 
redovisade just en sådan utredning, är kommunfullmäktiges beslut att 
”motionen avslås” inte adekvat. 
 
 
Grunder för motionen och reservationen 
Danderyds kommun arbetar sedan en längre tid med utformandet av 
en ny hyresmodell för de egna fastigheterna. 
En faktor utanför hyresmodellen som avsevärt påverkar den verkliga 
hyran som kommunens verksamheter får betala, när de bedriver 
verksamhet i kommunens fastigheter, är de avskrivningskostnader 
som planenligt belastar kommunens olika fastigheter. Vi känner redan 
till att hyran verksamheterna har är betungande. Det är därför av stor 
vikt att alla delar som utgör hyran är så rättvisande som möjligt. 
 
I dagsläget tillämpar Danderyds kommun avskrivningsprinciper, som 
bygger på nyttjandetider på komponentnivå som är avsevärt kortare än 
vad till exempel Sveriges Allmännyttiga Bostadsbolag (SABO) 
rekommenderar i sin vägledning för kommuner. 
 
 Det finns anledning att tro, att de nyttjandetider som kommunen idag 
tillämpar är för korta, och att detta leder till överavskrivningar på 20-
30 procent, vilket i sin tur ger högre hyreskostnader till kommunens 
verksamheter. 



 
Det är väl känt att skol- och omsorgsverksamheterna i kommunen 
idag kämpar med att erbjuda rätt kvalitet i sin verksamhet. De ökade 
hyreskostnaderna utgör en del av denna problematik. 
 
Inom de närmaste åren står Danderyds kommun dessutom inför 
nödvändiga ny- och ombyggnationer inom skola, vård och omsorg 
med omfattande investeringar som följd. Avskrivningarna på dessa 
fastigheter kommer troligtvis att vara en stor ekonomisk belastning för 
de verksamheter som nyttjar lokalerna.  
 
 
Siv Sahlström  
Gruppledare (C)                                                                                                                                                                            
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§ 44 KS 2023/0184 
 

Svar på motion från Maria Mandahl (C) med flera om att 
upprätta en äldrestrategi för Danderyds kommun 

Ärende 
Maria Mandahl (C) med flera väckte den 20 februari 2023 (§ 38) en motion 
om att utarbeta en äldrestrategi för Danderyds kommun. 
Motionen har remitterats till socialnämnden som bedömer att en 
äldrestrategi är en mer kommunövergripande fråga än äldreomsorgen, som 
tydligt är nämndens ansvar. Socialnämnden leder arbetet bland annat via de 
mål nämnden fastställer för respektive år eller mandatperiod. Nämnden 
framhåller att ett sammanhållet arbete med frågor kring äldre kan ge 
förutsättningar för ökad kunskap och medvetenhet om äldrefrågor inom 
kommunens samtliga nämnder och förvaltningar. Socialnämnden bedömer 
att en eventuell äldrestrategi inte skulle medföra några omfattande 
förändringar i nämndens arbete, eftersom en äldrestrategi sannolikt skulle 
omfatta den lagstiftning och de riktlinjer och värdighetsgarantier som 
nämnden redan arbetar efter idag. 
Bedömningen är att det inte finns några hinder för att utarbeta en 
äldrestrategi för Danderyds kommun. Samtidigt prioriterar kommunen redan 
idag äldrefrågorna, och det finns arbetssätt hos socialförvaltningen som 
bevakar äldrefrågor i allt arbete kopplat till kommunen. Mot denna 
bakgrund är slutsatsen att det inte har framkommit tillräckliga skäl för att 
besluta i enlighet med motionens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Eva Lindman Marko (C) yrkar bifall till motionen. Carolin Robson (MP) 
och Kristin Eriksson (C) biträder Eva Lindman Markos (C) yrkande. 
Birgitta Lindgren (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Gunnar 
Liljegren (KD), Bigitta Sundman (M), Carina Erlandsson (M) och Anette 
Jellve (S) biträder Birgitta Lindgrens (L) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Carina Erlandsson (M) och Catrin 
Tidström (M). 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Eva Lindman Markos (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Eva Lindman Markos (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Eva Lindman Markos (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Socialnämnden 
  



Reservation från Danderydscenterns ledamöter mot 
kommunfullmäktiges beslut den 18 mars 2024 att avslå 
Maria Mandahls (C) m.fl. motion om att upprätta en 
äldrestrategi för Danderyds kommun.  
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade sig 
till förmån för Eva Lindman Markos (C) yrkande om bifall till 
motionen 
 
Grunder för yrkandet och reservationen 
En äldrestrategi skulle underlätta kommunens systematiska arbete med 
att nå de övergripande målen med äldrearbetet. Ett stort antal kommuner 
har arbetat med en äldrestrategi i många år 
 
Antalet 85-åringar i Danderyds kommun förväntas öka med cirka 40 
procent till år 2030, vilket innebär att fler äldre i Danderyd kommer att 
vara i behov av kommunens stöd, omsorg och vård. 
 
Danderyds kommuns övergripande mål med äldrearbete bör vara att 
systematiskt minska de oönskade hinder åldrande kan medföra och skapa 
förutsättningar för att alla äldre ska ha ett meningsfullt och värdigt liv, 
samt känna trygghet och välbefinnande. 
 
I syfte att nå det övergripande målet med äldrearbetet bör de 
fokusområden som ska ligga till grund för det strategiska arbetet med 
äldre identifieras genom att ta del av forskning och göra behovsanalyser. 
Det är viktigt att Danderydsborna blir involverade i detta arbete. 
 
Om kommunen har anslutit sig till WHO:s nätverk för äldrevänliga 
städer när arbetet med äldrestrategin påbörjas, bör även det nätverket 
användas för inhämtning av kunskap och erfarenhet från andra 
äldrevänliga städer/kommuner. 
 
Syftet med äldrestrategin ska vara att kommunen arbetar systematiskt för 
att nå övergripande mål med äldrearbetet. De fokusområden som ligger 
till grund för det strategiska arbetet ska beskrivas, liksom framtida 
prioriteringar inom äldreområdet. Det ska tydliggöras för 
Danderydsborna vilka kommunens prioriteringar är inom äldreområdet. 
 
                                                                                                                                                                                             
Siv Sahlström 
Gruppledare (C)   
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§ 45 KS 2023/0144 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) med flera 
angående ändring av detaljplan i syfte att behålla 
Prästkragens förskola på den plats där den i dag ligger 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 januari 2023 (§ 18) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om ändring i detaljplan i syfte att 
behålla Prästkragens förskola på den plats där den idag ligger (Sjukhuset 4), 
så att barnen ges den bästa platsen inom området för sin förskola. 
Motionen har remitterats till miljö- och stadsbyggnadsnämnden som antog 
remissvar den 6 september 2023 (§ 134), och till utbildningsnämnden som 
antog remissvar den 6 september 2023 (§ 70). Bedömningen är att inkomna 
remissvar ger klart uttryck för att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna lämnat. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Kristin Eriksson (C) yrkar bifall till motionen. Carolin Robson (MP), Olle 
Johansson (S), Hedvig Landahl Enquist (S) och Siv Sahlström (C) biträder 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Claës Breitholtz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Ulla Hurtig 
Nielsen (M) och Christer Erestål (SD) biträder Claës Breitholtz (M) 
yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Ludvig Waldenström (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Kristin Erikssons (C) yrkande om bifall till motionen och finner 
att kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Kristin Erikssons (C) yrkande om bifall till 
motionen. 
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Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 30 JA-röster mot 19 NEJ-röster. 2 ledamöter 
röstar inte. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Utbildningsnämnden 
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Ärendenr: 

25. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) med flera 
angående ändring av detaljplan i syfte att 
behålla Prästkragens förskola på den plats där 
den i dag ligger 

Ja: 30 

LEDAMOT 

Hanna Bocander (M) 

Kristin Eriksson (C) 

Christian Hoas (M) 

Birgitta Lindgren (L) 

Johanna Hornberger (M) 

Patrik Nimmerstam (C) 

Bo Lagercrantz (SO) 

Christian Ljungdahl (C) 

Boris von Uexkiill (M) 

Annika Linde (L) 

Lovisa Eriksson (C) 

Carolin Robson (MP) 

Leo Smidhammar (M) 

Bigitta Sundman (M) 
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Fredrik Pallin (L) 
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Robert Bryhn (C) 

Anette Jellve (S) 

Ludvig Waldenström (M) 
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Robert Nibelius (M) 
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Håkan Johanson (KO) 

Eva Lindman Marko (C) 
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Olle Johansson (S) 

Magnus Boman (M) 

Elvy Svennerstål (L) 

Erik Lunell (M) 
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Emma Wicksell (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Christer Lidgard (C) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 

Eva von Sydow (C) 

Desiree Lindqvist (L) 

Lars-Gunnar Wallin (L) 

Karl Stenqvist (S) 

Bodil Ström (S) 

Gunnar Liljegren (KO) 

Erik Baggström (KO) 
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§ 46 KS 2023/0298 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
undersöka ny angöringsplats för pendelbåt i 
Stocksund 

Ärende 
Christian Ljungdahl (C) med flera har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 12 juni 2023 (§ 111) lämnat en motion om att undersöka 
förutsättningarna för en angöringsbrygga för pendelbåtar i Stocksund. 
Motionärerna föreslår att det ska undersökas om det finns möjlighet att få en 
angöringsplats för den reguljära båtlinjen 80 på fastlandssidan i Stocksund. 
Bedömningen är att förslaget som är framfört i motionen hanteras inom 
ramen för tekniska kontorets dialog genom att uppmärksamma behovet av 
utökad båttrafik och ny angöringsbrygga på fastlandssidan i Stocksund. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 47 KS 2023/0228 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
anlägga fler kommunala badbryggor 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 20 mars 2023 (§ 59) en motion om 
att anlägga fler kommunala badbryggor som är tillgängliga för alla 
Danderydsbor. I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska uppdra till 
tekniska nämnden att undersöka var det kan behövas och var det kan vara 
möjligt att anlägga fler enkla badbryggor. 
Motionen har remitterats till tekniska nämnden. Nämnden framhåller i sitt 
yttrande att det pågår en inventering av alla de bryggor som finns längs med 
strandlinjen i Danderyds kommun. Resultatet av inventeringen kan komma 
att innebära att fler bryggor blir tillgängliga för Danderydsborna. Tekniska 
nämnden är därför av uppfattningen att en undersökning som motionen 
föreslår är överflödig. 
Bedömningen är att det sammantaget inte har framkommit tillräckliga skäl 
för att besluta i enlighet med motionens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
  



  Sammanträdesprotokoll 22 (28) 
Sammanträdesdatum 
2024-03-18 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                 Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 48 KS 2023/0265 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att det 
ska ställas krav på kunskap i svenska språket för 
anställda inom äldreomsorgen och 
funktionshinderomsorgen 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har den 8 maj 2023 (§ 86) väckt en motion om 
att Danderyds kommun ska ställa krav på kunskap i det svenska språket för 
anställda inom äldreomsorgen och funktionshinderomsorgen och att 
kommunen ska anordna utbildning i svenska för dem som inte klarar ställda 
krav. 
Förslaget har remitterats till socialnämnden som antagit remissvar. 
Socialnämnden fattade vid sammanträde den 14 juni 2023 beslut om 
utökade krav på kunskaper i svenska språket i enlighet med Socialstyrelsens 
allmänna råd samt att utgå från Europeiska rådets språkkunskaper i samband 
med revidering av förfrågningsunderlag för vård- och omsorgsboenden samt 
hemtjänst inom ramen för kommunens valfrihetssystem. Av kravet framgår 
att det är arbetsgivarens ansvar att uppfylla kravet på svenskkunskaper 
genom utbildning, fortbildning och handledning. 
Bedömningen är att det inte ryms inom socialnämndens reglemente att 
anordna utbildningar i svenska. Dock ankommer det på socialnämndens 
verksamheter i egen regi att säkerställa att medarbetarna lever upp till 
ställda krav. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 49 KS 2023/0264 
 

Svar på motion från Kristin Eriksson (C) m fl om att i 
Mörby Centrum pröva möjligheten att anlägga en lövrik 
centrumpark 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) med flera har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 8 maj 2023 (§ 85) lämnat in en motion om att i Mörby Centrum pröva 
möjligheten att anlägga en fin lövrik centrumpark för de boende, för dem 
som arbetar i centrumanläggningen och för dem som besöker Mörby 
Centrum. Bedömningen är att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 50 KS 2023/0291 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om 
kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och 
kompetensförsörjning 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 109) en motion om 
Danderyds kommuns kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och kompetensförsörjning. I motionen 
yrkas att kommunen ska följa kommunrevisorernas rekommendation att ta 
fram styrande dokument såsom en kompetensförsörjningsstrategi och/eller 
kompetensförsörjningsplan för förskollärare i enlighet med 
kommunrevisorernas rapport Granskning av personal- och 
kompetensförsörjning. Det yrkas också att skolpengen ska höjas med minst 
löneutvecklingen för förskollärare och att behörighetsgraden för förskolan 
höjs i motsvarande kvalitetsnivå som för grundskolan. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden. Utbildningsnämnden 
antog vid sitt sammanträde den 8 november 2023 (§ 96) ett remissvar av 
vilket framgår att frågan om framtida kompetensförsörjning hanteras inom 
ramen för det partsgemensamma arbetet. Det kan noteras att skolpengen 
hanteras i budget 2024 och plan 2025–2026 tillsammans med det 
tilläggsanslag till utbildningsnämndens budget som antogs av 
kommunfullmäktige den 22 januari 2024 (§ 5). 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 51 KS 2023/0292 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om att 
utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för 
resurser 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 110) en motion om 
att utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. I motionen 
yrkas att kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att utreda 
användningen av helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden, som med sitt yttrande har 
berett ärendet. I huvudsak bedömer nämnden att helklassbegreppet inte är 
förenligt med resursfördelning till fristående skolor enligt skollagen.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 52 KS 2024/0180 
 

Motion om ny tillgänglighetsanpassad läktare med 
serviceutrymmen vid Danderyds gymnasiums 
idrottsplats 

Ärende 
Karl Stenqvist (S) med flera inlämnar en motion rubricerad: ”Ny 
tillgänglighetsanpassad läktare med serviceutrymmen vid Danderyds 
gymnasiums idrottsplats”. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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§ 53 KS 2024/0183 
 

Motion om att uppdra åt kommunstyrelsen att ompröva 
tekniska nämndens beslut om namngivning av 
tekniska kontoret 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera inlämnar en motion rubricerad: ”Motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att ompröva tekniska 
nämndens beslut om namngivning av tekniska kontoret med anledning av i 
denna motion framförda motiveringar.” 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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§ 54 KS 2024/0185 

Motion om att initiera genomförande av möjliga 
aktiviteter för att hedra minnet av Elsa Beskow och 
Alice Tegnér 

Ärende 
Christian Ljungdahl (C) med flera inlämnar en motion rubricerad: ”Motion 
om att initiera genomförande av möjliga aktiviteter, i linje med denna 
motion, för att hedra minnet av Elsa Beskow och Alice Tegnér”. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 



 

1 (1) 

Djursholm 2024-03-15  
Kommunfullmäktige i Danderyd 

Interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Hanna Bocander (M): Jäv i 
handläggningen av Skolutredningen?  
I ett brev från föreningen ”Rädda Skolorna” ställt till kommunstyrelsens ordförande (KSO) 
med flera lyfts frågan om jäv i handläggning och beslut i ärendet "Uppdrag att utreda 
åtgärder för kommunalt ägda skolverksamheter" den så kallade Skolutredningen:  

Under hösten 2023 förklarade kommunstyrelsens ordförande Hanna Bocander sig jävig i Skolutredningen. 
Det har nu kommit till vår kännedom att hon inte längre anser sig jävig men samtidigt har inte någon 
förklaring lagts fram till varför denna ändring har skett.  

Bocander leder den politiska styrgruppen för den nya Skolutredningen trots att förutsättningarna är desamma 
som under hösten: Hanna Bocanders svärmor, Charlotte Bocander Engdahl, äger fortfarande 50 procent av 
Danderyds Enskilda Skola AB, och därigenom Elevverket. De strukturella förändringar av den 
kommunala skolverksamheten som diskuteras inom ramen för Skolutredningen kan och har sannolikt redan 
(genom det nyss genomförda skolvalet) haft direkta positiva effekter för denna fristående aktör.  

Kommunstyrelsens ordförande bör nu – precis som under hösten 2023 – förklara sig jävig och inte delta i 
handläggningen av Skolutredningen. I bifogad skrivelse förklaras närmare hur den rättsliga situationen 
kan förstås.  

Vi vill slutligen påminna om vad det innebär att jävsbestämmelserna i kommunallagen inte tycks 
respekteras: Det underminerar kommuninvånarnas förtroende för den demokratiska processen, för 
politikerna i kommunen och – i mycket hög grad – förtroendet för Moderaterna i Danderyd.  

Med anledning av det som lyfts i brevet från föreningen ”Rädda Skolorna” vill jag 
ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande Hanna Bocander (M): 

1. Vad är det som har hänt sedan hösten 2023 som gör att kommunstyrelsens 
ordförande inte längre anser sig vara jävig i handläggningen av Skolutredningen? 

2. Har kommunstyrelsens ordförande övervägt att avstå från att delta i hanteringen av 
ärendet även om det inte skulle vara fråga om jäv i lagens strikta mening för att inte 
riskera kommunens eller handläggningens trovärdighet?  

Hedvig Landahl (S) 
Ledamot i Danderyd kommunfullmäktige 
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Fråga om jäv – Hanna Bocanders roll i skolutredningen 
 
 
Skolutredningen återemitterades till förvaltningen den 27 november 2023 och ska fördjupas och 
sedan återrapporteras till kommunstyrelsen senast den 17 juni 2024. Hanna Bocander har 
tidigare (innan skolutredningen återremitterades) anmält att hon är jävig på grund av sitt 
svågerskap med Charlotte Engdahl, huvudman för friskolan Elevverket samt styrelseledamot för 
Danderyds Enskilda Skola Aktiebolag. Bocander deltog därför inte i beslutet om skolutredningen 
i november 20231 och inte heller i beslutet om hyresmodellen i december 2023.2  
 
Det är kommunledningskontoret som nu håller i uppdraget att fördjupa skolutredningen i 
samverkan med tekniska förvaltningen och bildningsförvaltningen. Enligt Erik Nilsson är det 
bildningsförvaltningen som gör det mesta av jobbet under ledning av en extern projektledare, 
Mattias Wald. Det finns vidare en tjänstemannagrupp som leds av kommundirektören, Johan 
Lindberg och en politisk styrgrupp som består av kommunstyrelsens arbetsutskott samt 
ordförande i utbildningsnämnden och tekniska nämnden. Hanna Bocander är ordförande i 
kommunstyrelsens arbetsutskott och deltar därför i handläggningen av skolutredningen.  
 
Fråga har uppkommit om Hanna Bocander bör anmäla jäv och avstå från att delta i 
skolutredningen. Hanna Bocanders svärmor, Charlotte Engdahl, står fortsatt (den 24 februari 
2024) som huvudman på Elevverkets hemsida (tillsammans med Cilla Collman) samt som 
styrelseledamot hos Bolagsverket. Enligt Danderyds Enskilda Skola AB:s aktiebok innehar 
Charlotte Engdahl 50 % av aktierna i bolaget. 
 
Enligt 6 kap. 28 § kommunallagen är en förtroendevald (bland annat) jävig ”om han eller hon 
eller någon närstående är part i ärendet eller annars kan antas bli påverkad av beslutet i en inte 
oväsentlig utsträckning”. Denna formulering utgör så kallat partsjäv, intressejäv och 
närståendejäv. Enligt propositionen innefattar begreppet närstående ”både fall när släktskap 
eller svågerskap föreligger och fall när någon av en annan anledning kan anses vara 
närstående.”3 Enligt proposition ställs det vidare relativt låga krav i fråga om graden av den 
påverkan som kan förutses och som alltså medför jäv.4 För att det ska vara fråga om jäv räcker 
det med att någon kan antas påverkas av utgången i ärendet ”i en inte oväsentlig utsträckning”. 
 
Följden av att en förtroendevald är jävig framgår av 6 kap. 30 § kommunallagen: ”En 
förtroendevald som är jävig i ett ärende hos en nämnd får inte delta eller närvara vid 

 
1 Se KS 2022/0503, Kommunstyrelsens möte, sammanträdesdatum 2023-11-27. 
2 Jäv påtalades inte förrän en bit in i denna del av mötet så därför står det ingenting i protokollet om att hon 
lämnade rummet vid debatten. Antagande av hyresmodell för Danderyds kommun och Djursholms AB, 
sammanträdesdatum 2023-12-04, se protokollet, s. 19. 
3 Prop. 2016/17: 171 s. 373. Se även Lena Dalman, Ylva Lindblom, Germund Persson och Staffan Wikells, 
Kommunallagen med kommentarer och praxis, SKR, sjätte upplagan, 2022, s. 333; samt Tom Madell och Olle 
Lundin, Kommunallagen: En kommentar, Nordstedts juridik, fjärde upplagan, 2023, s. 204. 
4 Prop. 2021/22:125, s. 77. 
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handläggningen av ärendet”. Enligt propositionen gäller jäv i fråga om all ärendehandläggning5: 
det handlar alltså inte endast om myndighetsutövning. Begreppet ”handläggning” innefattar 
således även utredning, beredning och föredragning. Kommunallagen 6 kap. 30 § ställer vidare 
krav på att den som känner till en omständighet som kan antas utgöra jäv mot honom eller 
henne ska uppge det självmant och om det har uppkommit en fråga om jäv mot en 
förtroendevald så ska nämnden skyndsamt fatta beslut i jävsfrågan. 
 
 
Bedömning 
 
Hanna Bocanders närstående, nämligen hennes svärmor Charlotte Engdahl, ”kan antas bli 
påverkad av beslutet i en inte oväsentlig utsträckning” (dvs. skolutredningen) i den mening som 
avses i 6 kap. 28 § kommunallagen. Som tidigare nämnts omfattar begreppet ”närstående” även 
svågerskap. Skolutredningen antas påverka friskolorna i kommunen i positiv bemärkelse, i 
synnerhet Danderyds enskilda skola AB bland annat på grund av Elevverkets geografiska 
belägenhet mellan de kommunala skolorna Vasaskolan och Ekebyskolan. De reformer som lades 
fram i skolutredningen i november 2023 skulle sannolikt medföra ett elevtapp från de 
kommunala skolorna till Elevverket. Charlotte Engdahl skulle gynnas av reformerna eftersom 
hon är styrelseledamot i Danderyds enskilda skola AB, står som huvudman för skolan Elevverket, 
och innehar 50 procent av aktierna. 
 
Det bör också i sammanhanget framhållas att Elevverket och Danderyds enskilda skola AB 
befinner sig i en svår ekonomisk situation. Bolaget har en stor andel kortfristiga skulder i 
förhållande till balansräkningens storlek och låga vinstmarginaler vilket gör företaget 
räntekänsligt. Den enda möjligheten för Danderyd enskilda skola AB att förbättra sin 
ekonomiska situation är att locka till sig fler elever. Det finns därför ett tydligt identifierbart 
intresse av att de reformer som presenterades i skolutredningen (och som sedan 
återremitterades den 27 november 2023) genomförs.  
 
Den samlade bedömningen är att Hanna Bocander bör anses jävig i skolutredningsfrågan. Denna 
bedömning förstärks av att Bocander tidigare har anmält sig jävig i skolutredningsfrågan. Någon 
förklaring till varför en ändring har skett – det vill säga varför hon nu deltar i handläggningen – 
har inte lagts fram. 
 
Eftersom Hanna Bocander bör anses jävig får hon inte delta eller närvara vid handläggningen av 
ärendet (6 kap. 30 § i kommunallagen). Det betyder att hon inte får delta i skolutredningen 
genom att ingå i den politiska styrgruppen (som består av kommunstyrelsens arbetsutskott där 
Hanna Bocander är ordförande). Som nämnts innefattar begreppet handläggning i 6 kap. 30 § 
kommunallagen även själva utredningsfasen. Det saknar betydelse att det är tjänstepersoner 
som driver själva utredningsarbetet. Det som är avgörande är i stället att det finns en risk för att 
ovidkommande hänsyn skulle kunna spela en roll, nämligen att Bocander tar sådan befattning 
med ärendet att hon kan tänkas inverka på ärendets utgång, det vill säga skolutredningens 

 
5 Prop. 2016/17: 171 s. 373. Se även Lena Dalman et al. 
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inriktning. Det spelar inte heller någon roll om man efteråt kan konstatera att Bocander har 
handlat helt klanderfritt utan det som är avgörande är att hon befinner sig i en sådan situation.6  
 
Det bör slutligen påminnas om att bestämmelserna om jäv i kommunallagen ger uttryck för den 
grundlagsstadgade objektivitetsprincipen och syftar till att garantera att myndigheternas 
handlande präglas av objektivitet och opartiskhet (1 kap. 9 § regeringsformen). Det är av 
yttersta vikt att myndigheter iakttar jävsreglerna eftersom det annars finns risk för att 
allmänhetens förtroende för verksamheten urholkas.7 Även om Bocander inte skulle anses jävig 
i lagens mening finns det starka skäl till att hon ändå bör avstå från att befatta sig med 
skolutredningen, i synnerhet i ljuset av den diskussion som uppstod i samband med 
försäljningen av den kommunala Svalnässkolan. Det som ytterst är i fara är medborgarnas 
förtroende för det demokratiska systemet, och det är något som Bocander och Danderyds 
kommun bör värna om.  
 
 
 

 
6 Jfr Förvaltningslagsutredningens betänkande, SOU 2010:29 s. 327. 
7 JO:s beslut den 19 oktober 2010 dnr 5192-2009. 



 
Från: Danderydsskolor <danderydsskolor@gmail.com> 
Skickat: torsdag, mars 14, 2024 7:14 em 
Till: Hanna Bocander <Hanna.Bocander@danderyd.se>;  
Ämne: Jävsfrågan i skolutredningen  
  
Till KSO, KS, KSAU, UN, KFuM 

  
Under hösten 2023 förklarade kommunstyrelsens ordförande Hanna Bocander sig jävig i 
Skolutredningen. Det har nu kommit till vår kännedom att hon inte längre anser sig jävig 
men samtidigt har inte någon förklaring lagts fram till varför denna ändring har skett. 
  
Bocander leder den politiska styrgruppen för den nya Skolutredningen trots att 
förutsättningarna är desamma som under hösten: Hanna Bocanders svärmor, Charlotte 
Bocander Engdahl, äger fortfarande 50 procent av Danderyds Enskilda Skola AB, och 
därigenom Elevverket. De strukturella förändringar av den kommunala skolverksamheten 
som diskuteras inom ramen för Skolutredningen kan och har sannolikt redan (genom det 
nyss genomförda skolvalet) haft direkta positiva effekter för denna fristående aktör. 
  
Kommunstyrelsens ordförande bör nu – precis som under hösten 2023 – förklara sig jävig 
och inte delta i handläggningen av Skolutredningen. I bifogad skrivelse förklaras närmare hur 
den rättsliga situationen kan förstås. 
  
Vi vill slutligen påminna om vad det innebär att jävsbestämmelserna i kommunallagen inte 
tycks respekteras: Det underminerar kommuninvånarnas förtroende för den demokratiska 
processen, för politikerna i kommunen och – i mycket hög grad – förtroendet för 
Moderaterna i Danderyd. 
  
  
Vänliga hälsningar, 
Rädda skolorna,  
tillsammans med engagerade kommuninvånare från alla generationer 
 

mailto:danderydsskolor@gmail.com
mailto:Hanna.Bocander@danderyd.se


 
Ny tillgänglighetsanpassad läktare med serviceutrymmen vid Danderyds 
gymnasiums idrottsplats 
Socialdemokrater i Danderyd förstår vikten av att erbjuda våra medborgare anläggningar 
som uppmuntrar till fysisk aktivitet oavsett nivå och funktionshinder. Precis som vi 
föreslagit i vårt valmanifest och i efterföljande budgetar så vill vi omgående starta 
projektering för en ny tillgänglighetsanpassad gemensam läktare med serviceutrymmen 
mellan den välanvända friidrottsplanen och fotbollsplanen vid Danderyds gymnasiums 
idrottsplats. Vi brukar vid den här typer av framtidsinvesteringar ställa oss frågan: Vad 
det kostar samhället och kommunen att inte erbjuda anläggningar som uppmuntrar 
våra unga och äldre till framtidstro, rörelse och sociala sammanhang oavsett nivå?     
 
Danderyd har idag ingen idrottsplats som tillåter fotboll eller friidrott på en högre nivå. 
Regelverk kräver att anläggningar för fotboll och friidrott på hög nivå uppfyller krav på 
tillgänglig och säkerhet. Vi har flera föreningar i kommunen som erbjuder barn, unga och 
vuxna ambitiösa elitverksamheter såväl som fina breddaktiviteter. Vi tror att det är 
viktigt att kommunen klarar att stödja alla nivåer för att vi ska ha friskare medborgare 
med drömmar, sociala sammanhang och ambitioner. Vi ser också det problematiska i 
att den nuvarande anläggningen inte medger att funktionshindrade ges tillgång till 
Danderyds gymnasiums idrottsplats. Vi ser också ett problem i att inte heller publik i 
form av exempelvis äldre anhöriga kan besöka anläggningen på ett tryggt sätt.  
 
Vårt förslag innebär att kommunen omgående startar en projektering för en 
tillgänglighetsanpassad läktarsektion innefattande läktare mot både fotbollsplanen och 
friidrottsarenan som också innehåller exempelvis utrymmen för omklädning, 
erforderliga toalettutrymmen samt sociala utrymmen inklusive café jämte nödvändiga 
utrymmen för teknik och underhållsutrustning.  
 
Socialdemokraterna i Danderyd yrkar med ovanstående som grund att Danderyds 
kommun avsätter medel för omedelbar start av projektering och därefter planerar för 
upphandling av entreprenör och därefter start av byggnationen av läktarsektionen vid 
idrottsplatsen vid Danderyds gymnasium så att den nya byggnaden kan stå klar senast 
2026.  
 
Vi önskar att svar på motionen, vid ett eventuellt avslag, inkluderar en kalkyl på 
alternativkostnaderna för kommunen i form av ökad fysisk och psykisk ohälsa i det fall 
investeringen inte görs. 
 
 
För Socialdemokraterna i Danderyd 
 
2024-03-17 
 
Karl Stenqvist (S) 
 
Jenny Åkervall, Anette Jellve, Hedvig Landahl Enquist, Olle Johansson, Karsten Inde, Bodil Ström, Erik Aurell 



Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
 
 
Motion om att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
kommunstyrelsen att ompröva tekniska nämndens 
beslut om namngivning av Tekniska kontoret med 
anledning av i denna motion framförda motiveringar. 
 
På kommunstyrelsens sammanträde den 4.3 2024 under rubriken 
"Anmälningsärenden" anmäldes att Tekniska nämnden beslutat byta 
namn till Samhällsutvecklingsnämnden. Christian Ljungdahl (C) yrkade 
”tekniska nämnden återkommer till kommunstyrelsen om eventuellt 
namnbyte”. Efter votering beslutade Kommunstyrelsen med nio röster 
mot 6 avslå Christian Ljungdahls (C) yrkande om att tekniska nämnden 
skulle återkomma till kommunstyrelsen om eventuellt namnbyte. 
 
Centerpartiets, socialdemokraternas och miljöpartiets ledamöter röstade 
för Christian Ljungdahls (C) förslag. Moderaternas, liberalernas och 
kristdemokraternas ledamöter röstade mot förslaget. Majoritetens avslog 
således Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
 
 
Bakgrund  
2024-02-01 § 6 behandlade tekniska nämnden ”Byte av namn från 
tekniska kontoret till Samhällsutvecklingsförvaltningen”. 
Motiveringen till namnet var bland annat följande: ”Tekniska kontorets 
förvaltningschef benämns sedan den 1 oktober 2023, 
samhällsutvecklingsdirektör. Föreslagen ändring bedöms harmonisera 
kopplingen mellan förvaltningen och dess direktör.”  
 
Ordföranden Robert Nibelius (M) yrkade bifall till förslaget. Karl-Johan 
Nybell (C) yrkade avslag. Kjell Rosén (MP) och Erik Laurell (S) biträdde 
Karl-Johan Nybells yrkande. Nämndens majoritet biföll förslaget. 
 
Mot beslutet reserverade sig Karl-Johan Nybell (C), Christina Strenger 
Böös (C), Christer Lidgard (C), Erik Laurell (S) och Kjell Rosén (MP) 
till förmån för Karl-Johan Nybells (C) avslagsyrkande. 
 



 
I en skriftlig reservation motiverar Karl-Johan Nybell (C) 
sitt avslagsyrkande: 
Att byta namn på Tekniska kontoret till samhällsutvecklingsförvaltningen 
visar tydligt majoritetens (M, KD, L) bristande förmåga att ta tag i 
viktiga problem som nämnden står inför. Vi har kraftiga 
projektkostnadsöverskridningar (Ex bullerstaketen längs 
Enebybergsvägen), vi har kraftiga projektförseningar (ex. upprustning av 
pumpstationer för dag/spillvatten). Vi har bristande kvalitet i våra 
upphandlingar (ex Samsökajen som efter ett par år får totalrenoveras), vi 
glömmer säga upp avtal och betalar dubbelt för arbete som vi ej behöver, 
vi ersätter trappor utan att behov eller beslut fanns. Och så vidare, och 
så vidare. 
 
Man kan också fråga sig på vilket sätt namnbytet gör det tydligare för 
våra medborgare, på vilket sätt ökar detta effektiviteten eller spar pengar 
för våra medborgare. Kort och gott det är fel fokus. Därför yrkar 
Danderydscentern avslag. 
 
 
Kommundirektörens centrala tjänsteskrivelse 
I en tjänsteskrivelse 2022-09-16 angående de organisationsförändringar 
som kommunfullmäktige beslöt genomföra, och som förelåg när beslutet 
för den nya mandatperioden 2023-2026 fattades, skriver Danderyds 
kommundirektör Johan Lindberg:  
 
Berörda förvaltningschefer har behörighet enligt delegationsordningarna 
att inom sina respektive kontor genomföra nödvändiga organisatoriska 
åtgärder som följd av detta förslag. En självklar utgångspunkt och helt 
avgörande för att nå framgång är också ett fortsatt arbete med utveckling 
av såväl process och arbetssätt som samspel mellan och inom 
förvaltningarna. 
 
Namnsättningen av framför allt tekniska kontoret kan med denna 
förändring diskuteras. I dagsläget bedöms dock den frågan vara av 
underordnad betydelse men kan aktualiseras längre fram när 
förändringarna implementerats (min kursivering).  
 
Kommunstyrelsen ansvarar enligt sitt reglemente för att en tydlig och 
ändamålsenlig organisation upprätthålls. I det måste även namngivningen 
av våra verksamheter ingå. 
 



Bedömning 
Beslut som fattas måste ha stöd i lag, reglemente eller 
delegationsordning. En nämnd kan inte bara sitta och tycka till. Tekniska 
nämnden har inte något stöd för att fatta beslut om att ändra namn på sin 
förvaltning. Tvärtom framgår det av Johan Lindbergs skrivning att den 
ska aktualiseras senare. Även av kommunstyrelsens reglemente framgår 
att kommunstyrelsen ska hantera övergripande frågor. Det är värt att 
notera att hela organisationsförändringen var ett fullmäktigebeslut. 
Dit hör alltså följdbeslut, om inte annat preciserats i beslutet eller i 
en delegationsordning. 
 
Motiveringen enligt ovan att förvaltningen ska harmonisera kopplingen 
mellan förvaltningen och dess direktör är djupt stötande. Förvaltningarna 
är till för Danderydsborna, inte för en anställd direktör. Benämningar av 
förvaltningarna har alltid diskuterats och övervägts mycket noga. De ska 
vara tydliga, klara och lätta att förstå och använda för Danderydsborna.  
Namnen har alltid tagits i politisk enighet.  
 
Med hänvisning till ovanstående föreslår vi att kommunfullmäktige 
beslutar ge kommunstyrelsen i uppdrag  
 
att ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning av 
Tekniska kontoret med anledning av de i denna motion 
framförda motiveringarna 
 
 
Danderyd den 18 mars 2024 
 
Siv Sahlström (C), gruppledare 
Kristin Eriksson (C) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Christian Ljungdahl (C) 
Lovisa Eriksson (C) 
Robert Bryhn (C) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Inger Fabian (C) 
Eva Lindman Marko (C)        
Maria Mandahl (C)                                                                
Christina Strenger-Böös (C) 
Lukas Johannesson (C) 
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